



*Miss Hart*

No. 2

FOR IMMEDIATE RELEASE  
JANUARY 2, 1970

DIPLOMATIC APPOINTMENT

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today the appointment of Mr. Jacques Gignac, formerly of Montreal, as Canadian Ambassador to Lebanon; Mr. Gignac will be replacing Mr. Christian Hardy who was recently appointed Canadian Ambassador to Brazil.

Mr. Gignac is expected to take up his new post in Beirut during the month of January.

\* \* \*

JACQUES GIGNAC

Mr. Jacques Gignac was born in Shawinigan, Quebec on July 24, 1928. He attended the University of Montreal from which he received a B. A. in 1949 and where he followed post-graduate courses in Sociology; the Institut Catholique de Paris, from which he received degrees in theology (1955) and in Social Sciences (1957); and the Sorbonne, from which he received a degree in literature (1957). In 1958 he taught at le Collège Sainte-Marie in Montreal.

Having entered the Department of External Affairs in 1958, he saw service at Headquarters in Ottawa, the Canadian Consulate General in Boston and the Canadian Embassy in Paris. Reassigned to Ottawa in 1965, he was appointed Head of the Cultural Programmes Section of the Cultural Affairs Division and, in 1968, named Head of this Division succeeding Mr. René de Chantal on the latter's return to academic life. In this capacity, Mr. Gignac has had primary responsibility in the negotiation and implementation of a number of cultural agreements and exchange programmes with

other countries.

Mr. Gignac is married to Françoise Teisserenc  
and has four children.



no 2

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 2 JANVIER 1970

NOMINATION DIPLOMATIQUE

Monsieur Mitchell Sharp, Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, a annoncé aujourd'hui la nomination de monsieur Jacques Gignac, autrefois de Montréal, au poste d'Ambassadeur au Liban, en remplacement de monsieur Christian Hardy qui est, depuis septembre 1969, Ambassadeur du Canada au Brésil.

Monsieur Gignac se rendra à Beyrouth au cours du mois de janvier.

\* \* \*

JACQUES GIGNAC

Monsieur Jacques Gignac est né à Shawinigan, Québec le 24 juillet 1928.

Il est diplômé de l'Université de Montréal, dont il détient un baccalauréat ès arts (1949) et où il fit des études post-graduées en Sociologie; de l'Institut Catholique de Paris, dont il détient une licence en Théologie (1955) et une licence en Sciences sociales (1957); et de la Sorbonne, dont il détient une licence en Lettres (1957). Il fut professeur au Collège Sainte-Marie à Montréal en 1958.

Entré au Ministère des Affaires extérieures en septembre 1958, il occupa diverses fonctions à la Centrale puis fut nommé au Consulat général du Canada à Boston, Etats-Unis, en juillet 1960. Il fut ensuite affecté à l'Ambassade du Canada à Paris en 1962. De retour à Ottawa en septembre 1965, il se vit confier le Service des Programmes et Accords culturels à la Direction des Affaires culturelles qui était alors en voie de création. En octobre 1968, monsieur Gignac succédait, à la tête des Affaires culturelles, à monsieur René de Chantal qui en avait été le premier directeur et qui retournait à la carrière universitaire. A ce titre, monsieur Gignac fut appelé à participer à la négociation de

divers accords et programmes d'échanges avec les pays étrangers ainsi qu'aux travaux des organismes responsables de leur mise en oeuvre.

Monsieur Gignac est marié à Françoise Teisserenc et il est le père de trois garçons et d'une fille.